
 
Valtuustoaloite 
 
 
Aloite terveysliikuntaan painottuvan hiihtoputken rakentamiseksi Vaasaan tai Vaasan 
työssäkäyntialueelle. 
 
 
Terveysliikunnan merkitys ihmisten terveydelle ja hyvinvoinnille on todistettu kiistatta monissa eri 
tutkimuksissa. 
 
Kunnan tulee tarjota asukkailleen erilaisia liikuntaharrastusmahdollisuuksia. Tällä hetkellä vaasalaisille 
tarjotaan monipuolisesti erilaisia liikuntamahdollisuuksia. Erilaisia tiloja on käytössä, kuten uimahalli, 
jäähalli ja Botniahalli. Meillä on jopa mahdollisuus pelata jalkapalloa lämmitettävällä kentällä.  
 
Hiihtämien on perinteinen suomalainen liikuntaharrastus, jota voidaan harrastaa missä iässä tahansa, 
lähes ”vauvasta vaariin”. Hiihtäminen on kuitenkin aina ollut Vaasan seudulla vaikeaa johtuen alueen 
vaihtelevista säistä ja usein sattuvista huonoista lumitalvista.  
 
Esitän, että Vaasan kaupunki selvittää, onko mahdollista rakentaa yhdessä työssäkäyntialueen kuntien 
kanssa hiihtoputki. Putken käyttötarkoitus painottuisi erityisesti terveysliikuntaan. 
 
Nykyisillä energian hinnoilla on hiihtoputkiajatus helppo tyrmätä, mutta lähtökohdaksi voisi ottaa sen, 
että hiihtoputken jäähdytys tapahtuisi uusimalla saatavilla olevalla tekniikalla, jolloin 
energiakustannukset saataisiin mahdollisimman edullisiksi ja hanke siten realistisesti 
toteuttamiskelpoiseksi energiataloudellisesti ja ekologisesti. 
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